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فشاراصلاحطلبان
برروحانيبهخاطرجهانگيري

 اسحاق جهانگيري، كانديداي پوششي انتخابات سال 96 بود و 
بسياري از سران اصلاح طلب متوقع بودند، پس از رئيس جمهور 
شدن مجدد حسن روحاني، نقش اسحاق جهانگيري در دولت 
جديد بسيار پررنگ تر باشد، اما در عمل اتفاق ديگري افتاد. حالا 
عبدالله نوري، وزير كش��ور دولت اصلاحات مي گويد كه رئيس 
دولت اصلاحات در جلسه اي در منزل روحاني از او خواسته كه از 

ظرفيت هاي اسحاق جهانگيري بيشتر استفاده شود. 
گفته شد كه جلسه اي چهار نفره در منزل روحاني با حضور ناطق 
نوري، محمد خاتمي و اس��حاق جهانگيري برگزار شده است. 
عبدالله نوري، وزير كش��ور دولت اصلاح��ات در مورد جزئيات 
اين جلس��ه مي گويد: »اصلاح طلبان در جلسه با رئيس جمهور 
انتقاداتي نسبت به برنامه ريزي و اقدامات اقتصادي دولت مطرح 
كردند و خواستار شفافيت و استفاده بيشتر از ظرفيت هاي آقاي 
جهانگيري شده بودند. اينكه خروجي چه باشد، به آقاي روحاني 
بستگي دارد اما مشخصاً حاضران و به ويژه رئيس دولت اصلاحات 
تأكيد زيادي بر عملي شدن وعده هاي انتخاباتي داشتند. بنابراين 
به قول معروف الان توپ در زمين آقاي روحاني است كه انتظارات 

جامعه مدني را پاسخ مثبت بدهند. «

ش��هرداريانتخ��ابكنيمكهی��كدوره
بماند!

استعفاي نجفي تنها شش ماه بعد از شهردار تهران شدن باعث شد 
تا ياد و خاطره مديريت چندپاره و تكه تكه اصلاح طلبان در دوره  
شوراي شهر اول كه شهرداري تهران دست آنان بود، زنده شود. 
ملك مدني 10 ماه و مقيمي چهار ماه عهده دار اين مسئوليت در 
دوراني بودند كه اصلاح طلبان شوراي شهر را در دست داشتند. 
حتي الويري هم يك دوره كامل شهردار تهران نبود. حالا با وضعي 
كه در شوراي اول پيش آمد و شهرداري مديريت واحد در يك 

دوره نداشت و نهايتاً حتي شورا هم منحل شد و اينكه در اين زمان 
هم بيم تكرار آن اتفاقات مي رود، برخي اصلاح طلبان صرفاً به اينكه 
شهردار انتخابي شان براي تهران در مسئوليت خود باقي بماند و 
نرود، راضي هستند و جالب آنكه يك عضو شوراي شهر تهران 
صراحتاً اذعان مي كند افراد واجد اين ويژگي كم هستند! افشين 
حبيب زاده، يك عضو شوراي شهر تهران در توئيتر خود با اشاره 
به موضوع استعفاي نجفي مي نويسد: »معتقدم مهم ترين ويژگي 
شهردار آينده تهران عدم لزوم تغيير او تا پايان دوره است. بدون 
ترديد تعداد واجدان اين ويژگي بسيار اندك ند. ما بايد بتوانيم در 
اين انتخاب نشان دهيم كه منافع شهروندان را بر هر نوع منفعتي 
ازجمله منافع حزبي ارجح مي دانيم. اعتم��اد مردم مهم ترين 
پشتوانه شوراي پنجم است. « نكته بامزه اينكه وقتي غلامحسين 
كرباسچي، شهردار اسبق تهران به جرم فساد اقتصادي محكوم 
شد، اصلاح طلبان مي گفتند مهم اين است كه براي تهران كار 
كرد. كار بكنند، دزدي هم كردند مهم نيست. حالا سر خوابيدن 
امور شهرداري تهران و كار نكردن محمدعلي نجفي و استعفاي 
بسيار زودهنگامش مي گويند اگر كار نكرد، دزدي هم نكرد. دزدي 
نكنند، كار هم نكردند مهم نيست! حالا گويا نه كار كردن مهم 

است و نه دزدي نكردن؛ مهم فقط اين است بماند و نرود!

ميرداماديجوابشراازخاطراتابتكار
بگيرد!

محس��ن ميردام��ادي، دبيركل جبه��ه منحله مش��اركت و از 
دانشجويان تسخيركننده س��فارت امريكا گفته كه اميرانتظام 
جاسوس نبوده و از آن اسناد، جاسوسي مستفاد نمي شود. اين 
در حالي است كه اتفاقاً اميرانتظام به استناد اسناد كشف  شده از 
سوي دانشجويان تسخيركننده سفارت امريكا به اتهام جاسوسي 
بازداشت و بعد در دادگاه محكوم شد. برخي هم فكران ميردامادي 
هم همين مسير را رفتند، اما شواهد چيز ديگري مي گويد. در 
كتاب تسخير نوشته معصومه ابتكار آمده است: »اسناد پس از 

خلاصه برداري و طبقه بندي، براي ترجمه فرستاده شده و پس 
از تصحيح و ويرايش، به كميته  افشاگري به منظور تصميم گيري 
براي پخش آن از تلويزيون ارس��ال مي ش��د. اگر سندي حاوي 
اطلاعات حساس��ي بود، در اختيار مقامات دولتي قرار گرفته يا 
دست كم قبل از هر گونه اقدام، با مقامات دولتي مشورت مي شد... 
ما نام افرادي را كه تماس مس��تقيمي با امريكا نداشتند حذف 
مي كرديم. در واقع، تنها نام افرادي افش��ا مي شد كه در خيانت 
به كشور خود دست داشتند... پس از اينكه يك سند از همه  اين 
مراحل گذشته، ترجمه و ويرايش نهايي مي شد و قبل از افشاي 
تلويزيوني به آگاهي مقامات قضايي مي رسيد. در صورت لزوم 
متهمان براي تحقيقات بيشتر دستگير مي شدند... )يكي از اين 
دستگيرشده ها عباس اميرانتظام بود( وكيلِ اميرانتظام در طول 
جلسات محاكمه ي وي كه به اتهام جاسوسي از تلويزيون ايران 
پخش شد، ادعا كرد ترجمه  اسناد مخدوش و معناي آنها كاملًا 
تحريف شده اس��ت. بنابراين دادگاه تصميم گرفت محاكمه را 
براي انجام تحقيقات بيشتر درباره  اسناد متوقف كند. از چندين 
متخصص درخواست ش��د تا ترجمه ها را دوباره ارزيابي كنند. 
اين ارزيابي يك هفته  تمام به طول انجاميد و در پايان اعلام شد 
ترجمه ها مطلوب و قابل استناد هس��تند. اين براي ما آزموني 
حساس بود. همگي نفس راحت كشيديم. عباس اميرانتظام به 

حبس محكوم شد و دوران محكوميت خود را آغاز كرد. «
بر اساس اس��ناد لانه جاسوس��ي، ارتباط اميرانتظام با مأموران 
امريكايي از اواس��ط دهه ۴0 شمس��ي برقرار و تا پس از انقلاب 
ادامه داشته است. او در اين مدت در اسناد امريكا با دو اسم رمز 
»آرليك« و »اس. دي پلاد« معرفي شده است و محمد خاتمي 
هم او را جاسوس خواند؛ آنجايي كه سال 60 در كيهان خطاب به 
مهندس بازرگان نوشت: چه نقصي در كار شماست كه فردي چون 
اميرانتظام، جاسوس و مزدور امريكا تا سطح معاونت نخست وزير و 

سخنگوي دولت موقت بالا مي آيد؟!

رشد كسب و كارهاي مجازي 
در پيام رسان هاي داخلي

اكنون كه از لزوم بهره گيري از شبكه هاي پيام رسان هاي داخلي سخن 
به ميان مي آيد، يك��ي از ابهامات در خصوص آينده كس��ب و كارهاي 
مبتني بر اين ابزارهاي ارتباطي و به ط��ور كلي تأثيرات اقتصادي اين 

تصميم است. 
در حال حاضر كسب و كارهاي فعال در شبكه هاي پيام رسان مجازي 
را در دو نوع مي توان تقس��يم كرد: كس��ب و كارهايي كه به تبليغ و يا 
خريد و فروش كالاهاي مجاز )كه معامله آنها مطابق قوانين كشور مجاز 
اس��ت( مي پردازند و نوع دوم نيز تبليغ يا معامله كالاها يا محتواهاي 

ممنوعه است. 
كسب و كارهايي كه در نوع اول فعاليت مي كنند و در كالاهايي همچون 
مواد مخدر فعاليت نمي كنند، قاعدتاً در شبكه هاي پيام رسان داخلي 
نيز مي توانند به كار خود ادامه دهند و اتفاقاً زمينه هايي براي رش��د و 
شكوفايي بيشتر در شبكه هاي داخلي دارند. از جمله اينكه در برخي از 
اين پيام رسان ها امكان پرداخت مالي درون برنامه اي وجود دارد كه كار 
نقل و انتقالات مالي را به واحد پول رايج كشور تسهيل و سازوكارهاي 
نظارتي و اطمينان بخش مي تواند مش��تريان را با آسودگي بيشتر به 

خريد از چنين كسب و كارهايي ترغيب مي كند. 
علاوه بر اين رشد پيام رسان هاي داخلي به رونق عرصه فناوري اطلاعات 
و كسب و كارهاي وابسته به آن مي انجامد و همين امر زمينه كارآفريني 
هزاران جوان دانش آموخت��ه در عرصه هاي گوناگون مرتبط را فراهم 
مي آورد. علاوه بر آن به دليل خريد پهناي باند وارداتي، پيام رسان هاي 
خارجي موجب خروج ارز قابل توجه از كشور مي شوند، به گونه اي كه 
بر اس��اس برآوردها 60 درصد مبلغ ۳ميليارد دلاري كه سالانه براي 
واردات پهناي باند كشور مي گردد، فقط براي پهناي باند تلگرام است. 
اين بدان معناست كه تلگرام سالانه حدوداً 10 هزار ميليارد تومان از 
درآمدهاي ملي را بر باد مي دهد. بنابراين دولت با جلوگيري از خروج 
10هزار ميليارد توماني ناش��ي از تلگرام مي تواند زمينه كارآفريني و 

ايجاد كسب وكار براي دهها هزار جوان ايراني را فراهم آورد. 
اما افراد و گروه هايي كه با سوءاس��تفاده از ولنگاري فضاي مجازي و 
عدم نظارت كافي بر آن كه به فروش كالاهاي ممنوعه اي همچون مواد 
مخدر و نيز پولشويي و س��اير فعاليت هاي تجاري اقتصادي غيرمجاز 
مي پردازند، قطعاً ميدان عم��ل در پيام رس��ان هاي داخلي نخواهند 
يافت و اين مسئله به سالم س��ازي محيط كسب و كار و جامعه كمك 

خواهد كرد. 
علاوه ب��ر اينكه كوچ ملي به پيام رس��ان بومي موجب رونق كس��ب و 
كارهاي خرد مردمي خواهد شد، بايد گفت اين اقدام ملي براي مردم 
و س��بد مصرفي خانوار نيز به صرفه تر است. اكنون با وجود بسترهايي 
همچون شبكه ملي اطلاعات، برخي شبكه هاي پيام رسان داخلي، بهاي 
تبادل داده هاي مصرفي كاربران خود را رايگان اعلام كرده و احتمالاً 
بسياري از مردم هنوز نمي دانند كه هزينه استفاده از بسترهاي داخلي 
پهناي باند يك سوم اينترنت وارداتي اس��ت و به اين دليل با يك سوم 
مبلغي كه اكنون ص��رف خريد اينترنت مي كنن��د، مي توانند از همه 
شبكه هاي پيام رسان داخلي استفاده كنند. با توجه به مصرف روزافزون 
شبكه هاي پيام رسان مجازي و جايگاه آن در سبد هزينه هاي خانوار، 
مي توان گفت اين مهاجرت از پيام رسان هاي خارجي به داخلي تا چه 

حد در كاهش هزينه هاي خانوار تأثيرگذار است. 
بهره گي��ري از فضاي اطلاعات مل��ي علاوه بر آنكه مان��ع از خروج بي 
رويه ارز از كشور مي ش��ود، به رونق كار توليدكنندگان داخلي محتوا 
كمك خواهد كرد و همين امر مي تواند يكي از پيشران هاي شكوفايي 
اقتصادي در حوزه فناوري اطلاعات باش��د. در نتيجه مي توان اميدوار 
بود كه شركت هاي ايراني ارائه كننده اين خدمات همچون سامانه هاي 
پيام رسان مجازي، از تمكن مالي و اقتصادي بيشتري برخوردار شده و 
به افزايش كيفيت خدمات و بهينه سازي سامانه هاي خود بپردازند و 

رضايتمندي هرچه بيشتر كاربران ايراني را فراهم آورند. 
به اين ترتيب حتي محاس��به هزينه فايده اقتصادي چه در سطح خرد 
و چه كلان نشان مي دهد مردم ايران از محدودس��ازي تلگرام نه تنها 
زيان نمي بينند، بلكه اين رخداد به س��ود آنها نيز اس��ت. البته بايد به 
دستگاه هاي اجرايي ذي ربط و نيز شركت هاي خدمات دهنده ارتباطي 
داخلي نيز توصيه ك��رد براي رضايتمندي هرچه بيش��تر مخاطبان و 
فعالان شبكه هاي اجتماعي بكوشند و بستر را براي اشتغال آفريني در 

فضاي مجازي امن داخلي فراهم آورند. 

هديه روحاني به سپاه  در روز ارتش
ادامه از صفحه یک 

 ۳- نگارنده در دو روز گذش��ته تفحصي پيرامون صحت و سقم سخن 
روحاني كردم. فقط يك مورد در ميان سپاهيان وجود دارد كه حدود 10 
سال در خارج سپاه مأمور بوده و همانجا متهم به مسائل مالي شد و از قضا 
توسط خود سپاه نيز موضوع مورد شناسايي واقع و با وي برخورد شد كه 
آن هم هنوز به مرحله حكم و محكوميت نرسيده است و بعيد است روحاني 
تريبون ملي روز ارتش را براي اين مورد خرج كرده باشد، لذا ابهام سازي 

براي ايشان موضوعيت  دارد نه شفاف سازي. 
۴- ماهيت و مأموريت س��پاه و ارتش كاملًا متفاوت است؛ آنان صرفاً در 
عالم حقوق و استخدام هر دو نظامي اند اما ارتش مأموريتي كه روحاني را 
ناراحت كند، ذاتاً ندارد. فرض كنيد فرماندهان ارتش و سپاه را با هم جابه جا 
كنند. آنچه امروز روحاني را مي آزارد باز هم از سوي سپاه خواهد بود. همان 
فرماندهان ارتشي كه در رأس سپاه قرار گرفته اند، حسين فريدون را رصد 
خواهند كرد، رئيس بانك ملت را دستگير خواهند كرد، دري اصفهاني را در 
تيم هسته اي شناسايي خواهند كرد، برادر معاون اول را در كرمان دستگير 
مي كنند و اگر اين كار را نكنند بايد به آنها شك كرد و فرماندهان سپاه كه 
به ارتش رفته اند آنجا همين كار را خواهند كرد كه امروز خود فرماندهان 

ارتش مي كنند، پس مأموريت تعيين كننده است نه افراد. 
5- تعرض روحاني به سپاه در مراسمات ارتش مسبوق به سابقه است اما 
فرماندهان ارتش و سپاه بزرگ تر و هوشمندتر از آنند كه در اين قياس ها 
گرفتار آيند. ب��دون ترديد روحاني به ارتباط صميمان��ه، رفت وآمدها و 
تعاملات برادرانه آنها كمك كرده اس��ت. آنان رسالتي بزرگ دارند كه با 
روحاني و بدون روحاني بايد ادامه دهند و حوادث زمان لطمه اي به اين 
»برادري مقدس« وارد نخواهد كرد. غيريت آنان نه روحاني است و نه خود 

آنها و دشمن كمين گرفته را گم نخواهند كرد. 
6- روحاني براي تحقق شفافيت و رفع فساد از كنار خود شروع كند و به 
ملت توضيح دهد چرا ماده 29 قانون برنامه پنج ساله ششم درباره سامانه 
شفافيت حقوق مديران را عملي نمي كند. چرا بايد رئيس جمهور افغانستان 
ليست اموالش در اختيار مردمش باشد اما در ايران براي مديران در هيچ 
سطحي چنين نيست و قانون آن خاك مي خورد. مبارزه با فساد قطعاً از 
طريق »تريبون درماني« محقق نمي شود، بلكه به فرموده امام صادق )ع( 

»بغير السنتكم« محقق خواهد شد. 
7- گيريم روحاني به غرب فهماند كه »من از اينها نيستم« و »اينها با من 
نيستند«، باز هم مطمئن باشد غرب هويت انقلاب اسلامي را نشانه رفته 
است و اين هويت را در روحاني نمي يابد و تا اين هويت در اين كشور برقرار 
است به تعهدات خود مقابل روحاني نيز عمل نخواهد كرد و برجام نمونه 
بارز آن است كه اگر روحاني از سرتا پاي نظام را نيز شيلنگ بگيرد، آنان 

راضي نخواهند شد. 
8- اگر دستمال س��پاه در مبارزه با فس��اد كثيف بود، دانه درشت ها امروز 
در معرض تهديد آن نبودند و خواب راحت ش��ان آشفته نبود. همين جا از 
فرماندهان سپاه و خانواده سرداران و شهداي مظلوم سپاه از ميرجاوه تا درعا، 
خان طومان، حلب و دوما مي خواهم در مظان استجابت براي دكتر روحاني 
دعا كنند تا براي حل مسائل كشور و ملت توفيق يابد و ثبت زندگي سياسي 
وي در فرداي تاريخ صرفاً حصر در »تريبون درماني« نگردد. حزب الله بايد 
سنگ زيرين آسياب باشد و بدي را به سنت الهي با خوبي پاسخ دهد تا زمينه 
تحقق توفيقات الهي براي خود را فراهم آورد. فرض كنيد در پس س��خن 
روحاني چند نفري هم برايش كف بزنند، تا رسانه های غرب معركه بگيرند  

نتيجه آن چه سودي عايد روحاني و كشور خواهد كرد. 
گيرم گلاب ناب ش��ما اصل قمصر است / اما چه س��ود حاصل گل هاي 

پرپر است

 جانشین فرمانده کل سپاه   از کسانی که مانند دشمنان با دوستان خود رفتار می کنند، انتقاد کرد 

سردار غیب پرور: برخی صحبت ها از بلندگوهای رسمی نمی تواند جایگاه سپاه را تضعیف کند 

 پژواک صدای دشمنان نشويد 

براي کساني که حیات سیاس�ي خود را در تفرقه 
و خط کش�ي در جامعه دنبال مي کنن�د، چندان 
تعجب ندارد ک�ه همواره با اتخ�اذ مواضع دوپهلو 
و تنش آفری�ن، ذهن آح�اد جامعه را از مس�ائل 
اصلي به موارد خود ساخته سوق بدهند، خصوصاً 
اینكه ای�ن تنش آفرین�ان در مقام ه�اي اجرایي 
باش�ند و از برآورده ش�دن مطالبات مردم ناتوان. 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامي از نهادهايي است كه از 
ابتداي شكل گيري تاكنون همواره مورد غضب و حمله 
طيف وسيعي از تنش آفرينان و غرض ورزان بوده است. 
نهادي كه به تعبير ش��هيد دكتر بهشتي پاسدارانش 
آگاهانه انتخاب مي كنند، شجاعانه مي جنگند، غريبانه 
زندگي مي كنند، مظلومانه شهيد مي شوند و بي شرمانه 
مورد توهين قرار مي گيرند.  ليكن از آنجا كه مدافعان 
دفاع از انق��لاب و ارزش هاي آن حيات و مماتش��ان 
با زندگي س��رور و سالار ش��هيدان گره خورده است، 
چندان باكي ندارند كه حتي در آستانه سالروز تأسيس 
و تشكيل اين نهاد انقلابي، به جاي شنيدن پيام تبريك، 
از برخي تريبون هاي رسمي كشور، كنايه هاي توهين 
آميز بشنوند. از اين روست كه سردار سرتيپ پاسدار 
حسين سلامي، جانشين فرمانده كل سپاه وقتي قرار 
است از تريبون نماز جمعه تهران، به دستاوردهاي ۴0 
ساله اقتدار آفرين سپاه به ملت گزارش بدهد، لاجرم 
مجبور مي شود به اين كنايه ها هم پاسخ دهد و بگويد: 
ما از ملامت و ملامت كنندگان نمي هراس��يم، اما اين 
زيبنده برخي ها نيست كه همانند دشمنان با دوستان 

خود رفتار كنند. 
    زیبنده نیست برخي  مانند دشمنان با دوستان 

خود رفتار کنند
سلامي گفت: درس ها، عبرت ها، حجت ها و آموزه هاي 
بزرگي را انقلاب حسيني فراروي بش��ريت قرار داد. 
نهضت حس��يني به همه ما آموخت تنها راه نجات و 
سعادت مسلمانان از مس��ير جهاد مي گذرد. پيكار با 
ستمگران هيچ حد و مرزي نمي شناسد، كوچكي و قلت 
يك سپاه هيچ دليلي براي ترك ميدان جهاد نيست. 
اگر فرزندان مان قطعه قطعه شوند و خانواده هايمان 
به اسارت بروند، دليلي براي ترك ميدان جهاد وجود 
ندارد. وي تأكيد كرد: سپاه پاسداران انقلاب اسلامي 

امروز در عاشوراي 61 هجري شكل گرفت، به همين 
دليل است كه مي بينيم مردان اين سپاه هم از روزي كه 
لباس مقدس سبز جهاد را به تن كرده اند يك لحظه 
ميدان جهاد را ترك نكرده اند، از خطرات نترسيده اند 
و مانند كوهي از آرامش در قلب امواج طوفاني حوادث 
ايستادند و سپر بلاي امت اسلام شدند و هرگز شكوه 
امپراتوري ها آنها را از ميدان جهاد باز نداشت. جانشين 
فرمانده كل سپاه ادامه داد: مي دانيد دشمنان رهبري 
عظيم الشأن اين انقلاب را كه هدايت گر امت در همه اين 
بحران هاي سخت بوده است، مورد هدف قرار داده اند. 
فرماندهان شما را در سپاه در فهرست تحريم ها قرار 
داده اند. آنها عمليات رواني خود را عليه سپاه سنگين 
كرده اند. ما از دشمنان گله اي نداريم اما گاه مي بينيم 
برخي از دوستان مان البته انگشت شمار چشم در چشم 
ما مي دوزند و به ما تبريك مي گويند اما پژواك صداي 
دشمنان مي شوند و زخم زبان مي زنند، اما ما ياد گرفتيم 
ئمٍِ؛ و از ملامت و ملامت كنندگان  َاوْمَاه لاَا افُونَا ل وَالاَا يخَا
نمي هراسيم، اما اين زيبنده برخي ها نيست كه همانند 

دشمنان با دوستان خود رفتار كنند. 
    آرزوي خلع س�اح ایران را به گور خواهید 

برد
سخنان ملامت كنندگان داخلي عليه سپاه اما باعث 
نشد، توجه جانشين فرمانده كل سپاه از دشمن شماره 
يك يعني جبهه استكباري به سركردگي امريكا و اذناب 
منطقه اي آن منحرف شود. از اين رو خطاب به دشمنان 
تصريح كرد: ما نه دست از دفاع از مظلومان و مستضعفان 
برمي داريم و نه قدرت دفاعي مان را كاهش مي دهيم، در 
حالي كه شما ما را تهديد مي كنيد. آيا عاقلانه است در 
حالي كه شما ما را تهديد مي كنيد ما خود را خلع سلاح 
كنيم. نه؛ اين ممكن نيست. اين آرزو را به گور خواهيد 
برد. سلامي خطاب به صهيونيست ها تأكيد كرد: ما شما 
را خوب مي شناسيم، شما بسيار آسيب پذير هستيد، 
شما نه عمق و نه عقبه داريد، شما به اندازه يك عمليات 
بيت المقدس ما هستيد، هر نقطه اي از سرزمين تحت 
اشغالتان تقاطع آتش از ش��مال و از غرب است، اين 
پديده جديد است. ش��ما راهي براي فرار نداريد و در 
دهان اژدها زندگي مي كنيد. جانش��ين فرمانده كل 
سپاه خطاب به صهيونيست ها ادامه داد: گوش كنيد هر 

جنگي اتفاق بيفتد، مطمئن باشيد محو شما را به همراه 
خواهد داشت، كوچك ترين هدف موجوديت شماست. 
كوچك تر از آن هدفي نيست. شما نمي توانيد دومينوي 
اشغال سرزمين را وقتي كه سربازان و شهروندانتان فرار 
مي كنند، تحمل كنيد. شما راه فراري جز ريختن به دريا 
نداريد. به پايگاه هاي هوايي  تان اعتماد نكنيد آنها در 
دسترس هستند و زود از كار مي افتند. سلامي تصريح 
كرد: به امريكا،  انگليس و فرانسه دل نبنديد، آنها وقتي 
مي رسند كه شما نيستيد، مثل رسيدن يك آمبولانس 
براي يك فردي كه مُرده اس��ت و فقط مي تواند او را تا 
قبرستان مشايعت كند. پس مراقب رفتارتان باشيد. 
محاسبات خطرناك نكنيد. جانشين فرمانده كل سپاه 
پاسداران گفت: ما در پاي آرمان هاي مردم ايستاده ايم 
اگر قطعه قطعه شويم، بر پيمان مان براي عزت شما و 

كرامت و شرافت تان برقرار است. 
     غیب پرور:  برخي بلندگوها نمي تواند جایگاه 

سپاه را تضعیف کند
اعلام برخي صحبت ها از بلندگوهاي رسمي كشور قطعاً 
نمي تواند جايگاه سپاه را تضعيف كند، چرا كه جامعه 

پاسداري پاي انقلاب و رهبري ايستاده است. 
سردار غلامحس��ين غيب پرور، رئيس سازمان بسيج 
مستضعفين نيز كه به مناسبت روز پاسدار و ولادت امام 
حسين )ع( در مسجد امير المومنين شهرك محلاتي 
تهران حضور يافته بود، طي سخناني ضمن تبريك ايام 
با سعادت ولادت امام حسين)ع( با اشاره به صحبت هاي 
اخير يكي از مسئولان تأكيد كرد: پاسداران ناب انقلاب 
اس��لامي از روز اول عهد و پيمان با م��ولاي خويش 
بسته اند كه پاي ولايت و انقلاب بايستند و اعلام برخي 
صحبت ها از بلند گوهاي رسمي كشور قطعاً نمي تواند 
جايگاه سپاه را تضعيف كند، چرا كه جامعه پاسداري، 
پاي انقلاب و رهبري ايستاده اس��ت. رئيس سازمان 
بسيج مس��تضعفين افزود: انقلاب اس��لامي مديون 
مجاهدت هاي رزمندگان است نه مديون سياست بازي 
سياسيون. وي با اشاره به قدر و جايگاه و مقام پاسداري 
گفت: پاسداران انقلاب اسلامي بايد قدر خود را بدانند 
و بايد هرچه مي توانيم ارتباطمان را با اهل بيت تقويت 
كنيم و بدانيم عاقبت به خيري ما در اتصال به وجود امام 
خامنه اي عزيز است. سردار غيب پرور تأكيد كرد: در 

طول تاريخ انقلاب اسلامي بارها و بارها ديده ايم افرادي 
كه از رهبري فاصله گرفتند، عاقبت به خير نش��دند و 
قطعاً سعادت از آن كسي است كه همواره در كنار ولايت 

و گوش به فرمان رهبري معظم انقلاب باشد. 
    نكوهش اظهارات وحدت شكن و تفرقه افكن
سپاه پاس��داران انقلاب اس��لامي هم در بيانيه اي با 
گراميداشت فرخنده ميلاد امام حسين)ع( و روز پاسدار، 
با نكوهش اقدامات و اظهارات وحدت شكن و تفرقه انگيز 
و قدرناشناسي برخي عناصر داخلي، پايدارسازي امنيت 
ملي و نهادينه سازي قدرت منطقه اي جمهوري اسلامي 
ايران را از پيامدهاي پاسداري غيرمحافظه كارانه سپاه از 
انقلاب اسلامي تحت منويات فرماندهي معظم كل قوا و 

به پشتوانه حمايت ملت ايران دانست. 
اين بيانيه امنيت را بزرگ ترين نعمت و مزيت منحصر 
به فرد امروز ايران و ايراني در مقايسه با ساير كشور ها و 
ملت هاي منطقه دانسته و با نكوهش اقدامات ناپسند 
و اظهارات وحدت ش��كن و تفرقه انگيز برخي عناصر 
و چهره ها كه ب��ا كنايه ها و طعنه ه��اي ناصواب خود 
سپاه و س��رداران س��رافراز و افتخار آفرين آن را مورد 
تضعيف قرار مي دهند، آورده اس��ت: سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامي پايبندي به اصول و آرمان هاي انقلاب 
و وصاياي حضرت امام )ره( را كه شاه بيت آن اطاعت از 
ولايت فقيه و اجراي كامل و دقيق فرامين و تدابير ولي 
فقيه زمان است، همواره نصب العين خود قرار داده و 
موفقيت هاي افتخارآميز خود طي چهار دهه گذشته 
را مرهون همين»راهبرد« غفلت ناپذير مي داند. اين 
بيانيه با تأكيد براينكه بر خلاف جريان س��ازي هاي 
موهوم رسانه اي، سپاه و س��رداران خدوم آن هيچ گاه 
به قدرت مصطلح كه بسياري در عطش دستيابي به 
آن به هر قيمتي هستند، نينديشيده و صرفاً به تكليف 
الهي خود در تحقق آرمان هاي انقلاب و سربلندي ملت 
شريف ايران مي نگرد،  افزوده است: سپاه افتخار مي كند 
كه نام سرداران غيرتمند، انقلابي و ولايي آن همواره در 
زمره اهداف سرويس هاي جاسوسي و جوخه هاي ترور 
منافقين، صهيونيست ها و حاميان غربي و منطقه اي 
آنان قرار دارد؛ س��پاه افتخار مي كند ك��ه همواره در 
تلخي ها و شيريني هاي روزگار در كنار مردم شريف 
ايران بوده و زلزله زدگان كرمانشاه ، ورزقان، بم و گرفتار 
شدگان در س��يل و برف طي س��اليان اخير شاهدان 
صادق و فهيم اين حقيقت هستند. اين بيانيه با تأكيد بر 
اينكه» آنچه براي سپاه پاسداران انقلاب اسلامي مهم 
و در اولويت قرار دارد انجام تكليف الهي و پيمودن راه 
امام و شهدايي اس��ت كه در لباس سبز و مقدس اين 
نهاد انقلابي و مردمي حماس��ه هاي بزرگ تاريخي را 
رقم زدند«، خاطرنشان كرده اس��ت: سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامي و سرداران آن در طول ۴0 سال گذشته 
آموخته اند براي رس��يدن به آرمان هاي بلند و در تراز 
انقلاب، نيازمند عبور از موانع و مش��كلات متعددي 
هستند كه توس��ط دش��منان خارجي و بدخواهان 
داخلي در مسير پيش روندگي انقلاب و پيشرفت كشور 
گسترانده شده است و در اين راه لحظه اي از مجاهدت 
و تلاش فروگذار نكرده اند. اين بيانيه مي افزايد: سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامي در سال جاري نيز به شدت 
مورد هجمه سردمداران نظام سلطه و صهيونيسم قرار 
گرفته است، به گونه اي كه رئيس جمهور جنايتكار و بي 
خرد امريكا در پيام به اصطلاح تبريك نوروزي خود به 
ملت ايران، بخش عمده اي از خزعبلات خود را معطوف 
به سپاه و سرداران سرافراز آن داشته است و در كمال 
تأسف در داخل نيز شاهد هس��تيم برخي دانسته يا 
نادانسته براي نصيحت!؟ و يا سرزنش!؟ همنوايي با آنها 
را در دستور كار قرار داده و دستاويز لازم براي تهاجم 
سازمان يافته رسانه هاي بيگانه و ضد انقلاب و مزدوران 

داخلي آنان را فراهم مي سازند. 

خطیب نماز جمعه تهران:
مردم ومسئولان در مسئله نفوذ هوشيار باشند

امام جمعه موقت تهران خواس�تار هوش�یاري مردم و مسئولان در 
مسئله نفوذ ش�د و گفت که س�ربازان امام زمان )عج( نباید تنها به 
دنبال کش�ف ش�بكه هاي نفوذ باش�ند و باید تهاجمي عمل کنند. 
به گزارش ايرنا، حجت الاسلام والمسلمين كاظم صديقي در خطبه  دوم 
نماز جمعه اين هفته تهران افزود: به جاي اينكه دشمنان ما را سرگرم كنند، 
سربازان گمنام امام زمان )عج ( بايد به گونه اي عمل كنند كه آنها ضمن 

سرگرم شدن نتوانند نقشه اي عليه ايران طرح كنند. 
وي سپس تأكيد كرد: حواس همه مردم و كارشناسان بايد به اين مسئله 
باشد و فريب نفوذي ها را نخورند و آنها را بشناسند، كساني كه دل در گرو 
بيگانگان دارند و دم از خدمت مي زنند شاخص هاي نفوذ را به دست آورند و 
بدانند چه كسي نفوذي و چه كسي خودي و در خدمت ولايت است.  وي به 
بيانات رهبر معظم انقلاب در جمع سربازان گمنام امام زمان )عج( در زمينه 
مسئله نفوذ اشاره كرد و اظهار داشت: در يك ميدان جنگ بزرگ و پيچيده 
قرار داريم و حواسمان بايد به روش هاي دشمن در اين جنگ باشد كه در 

رأس آن مسئله نفوذ است. 
حجت الاسلام صديقي با يادآوري اينكه تغيير باورهاي مردم نيز از ديگر 
موضوعات در مسئله نفوذ است، ادامه داد: تغيير باورهاي مردم مهم است 
و باتوجه به اينكه به زودي از پيام رسان هاي داخلي استفاده مي شود، ديگر 
اسرارمان پيش بيگانگان نخواهد بود و در اين مسير خودكفا شده ايم.  امام 
جمعه موقت تهران در بخش ديگري از س��خنان خود خاطرنشان كرد: 
همه مي دانيم كشورهايي كه به امريكا متكي هستند هيچ كدام به جايي 
نرسيده اند و ترامپ به عربستان با اين همه پول مي گويد گاو شيرده ماست و 

وقتي شيرندهد كنار مي گذاريم، آيا اين عزت و اقتدار يك كشور است؟ 
امام جمعه موقت تهران به نابساماني هاي مالي و اقتصادي در زمينه ارز نيز 
اشاره كرد و يادآور شد: ما همواره در جنگ اقتصادي هستيم و تنها تحريم 
عليه ايران وجود ندارد و موضوع سوء مديريت، نبود نظارت و نفوذ نيز قابل 

تامل است. 
حجت الاسلام صديقي با تأكيد بر اينكه در جريان نابساماني ارزي دست 
بيگانه مش��هود بود، اظهارداش��ت: اين كار نفوذي ها و مزد بگيرها است، 
دشمنان با ايجاد آشفتگي در س��ال هاي 78، 88 و در سه ماهه آخر سال 

گذشته بنا داشتند كار نظام را تمام كنند. 
وي يادآور شد: ريشه اصلي ناامني ها از طريق تلگرام و شبكه هاي اجتماعي 

بود كه ناامني اخلاقي، سياسي، اقتصادي و اجتماعي را به همراه داشت. 
امام جمعه موقت تهران همچنين درمورد جنايت اسرائيل در فلسطين 
اشغالي اظهارداشت: از زماني كه حرف غيرقانوني، غيرعرفي و غيراخلاقي 
ترامپ مبني بر تغيير پايتخت اس��رائيل به بيت المقدس مطرح شد، در 
واقع مي خواهد اولين تير را به قبله مسلمين پرتاب كند ولي تمام مردم 
فلسطن به پاخاستند كه اين نشانه قدرت است بنابراين زماني كه هر بلايي 

مي خواستند برسر فلسطين دربياورند، گذشت.  

 شوكي براي تغيير رفتار امريكا 
» اين يك برداشت كاملًا غلط و يك اشتباه بزرگ است چنانچه كسي تصور 
كند ايران در هر شرايطي به برجام متعهد باقي مي ماند. « اين بخشي از سخنان 

عباس عراقچي در گفت وگو با وزير امور خارجه نروژ است. 
موضع مورد اشاره معاون محترم وزير خارجه قابل تقدير مي باشد و چنانچه حائز 
برخي از ويژگي ها -كه در ادامه به آن اشاره خواهد شد – شود مي تواند گره هاي 

بسياري از كلاف سردرگم دستگاه ديپلماسي را باز كند. 
چنانچه اين مواضع از امروز تا  پايان ضرب الاجل دونالد ترامپ »مستمر« باشد و 
به شروطي مانند » نشاني از باورمند شدن اين نكته باشد كه دستگاه ديپلماسي 
مسير مذاكره مستقيم با امريكا را فاقد نتيجه مي داند« پيوست شود، نه تنها 
گامي رو به جلو تلقي می ش��ود بلكه قطعاً حاوي دستاورد عيني خواهد شد.  
موضع   عراقچي روي ديگر عبارت مشهور اين روزهاي سياستمداران دولتي 
مبني بر » در صورت نقض برجام از سوي امريكا گزينه هايي را در اختيار داريم 
)ظريف در گفت وگو با نيوزويك(« است، موضعي كه فاقد اثرگذاري است ، به 
دليل اينكه عبارت فوق فاقد  دو عنصر تهديدكنندگي و هزينه تراشي حقوقي 

– سياسي براي امريكا است. 
موضع حال معاون محترم وزارت خارجه بايد در قالب بيانيه رسمي به مقامات 
ارشد 1+5 و سخنراني مقامات ارشد دولت در تريبون هاي رسمي ادامه پيدا 
كند و همانطور كه بارها پيش ازاين نيز در روزنامه جوان بدان اشاره شده است 
، دستگاه ديپلماسي كشور تا پيش از فوت وقت بايد طي درخواستي رسمي از 
دبيركل سازمان ملل تشكيل كميته اي جهت رسيدگي به نقض برجام را طرح 
و از ظرفيت جنبش غيرمتعهد براي مقابله سياسي با رويكرد امريكا استفاده و يا 

حداقل براي كشاندن موضوع به ديوان بين المللي دادگستري گام بردارد. 
پيش از اين وزير محترم خارجه كشورمان با ابراز عباراتي مانند » امريكا تاكنون 
هم از متن برجام و هم از روح اين توافق، سرپيچي كرده است« گامي در جهت 
اصلاح سياست دستگاه ديپلماسي برداش��ته بود اما به دليل عدم استمرار و 
تسري اين موضع به مواضع بعدي وي و س��اير مقامات دولت دوازدهم فاقد 
اثرگذاري لازم بود و امريكايي ها نيز وقعي به آن نداشتند.  ساختار محاسبات 
امريكايي حداقل طي پنج سال اخير به واسطه برخي از رفتار � مواضع نادرست 
برخي از سياستمداران داخلي به گونه اي سازمان گرفته كه نبايد انتظار داشت 
با تغيير موقتي، رويكرد امريكايي ها دچار تغيير شده و اجراي تعهدات را آغاز 
كند. چرا كه نظام مند شدن اين باور در ذهن امريكايي ها كه » دولت ايران تحت 
هر شرايط در برجام باقي خواهد ماند يا با تشديد فشارها به ايران مجددا پاي ميز 
مذاكره با غرب خواهد نشست« در طول چند ده ماه شكل گرفته و قاعدتا براي 
حذف يا تغيير باور امريكايي ها بايد حداقل تا 22ارديبهشت ماه شاهد تغيير 
موضع – رفتار دولتمردان كشور باشيم تا به واسطه آن رويكرد امريكايي ها دچار 
تغيير شود.  »تغيير نگرش ايران« كه موضع گيري روز گذشته عباس عراقچي 
مي تواند گام نخست آن باشد در شرايطي مي تواند »تغيير رويكرد امريكايي 
ها« را به دنبال داشته باشد كه از امروز تا 12 مي)22 ارديبهشت( جريان يا فردي 
وابسته به دولت دوازدهم از » حفظ حيات برجام بدون امريكا« يا» لزوم تجديد 

تجربه برجام در بحث موشكي و منطقه اي« سخني به ميان نياورد. 
تغيير لحن امروز بايد به تغيير رفتار جامع نيز بينجامد به طوري كه به عنوان 
نمونه مقامات ارشد دستگاه ديپلماسي با گردآوري متني حقوقي مبني بر » 
دادخواست رسمي ايران از مجامع حقوقي در سطح بين المللي« تلاش كند 
ضمن افزايش هزينه هاي حقوقي امريكا )در صورت خروج اين كشور از برجام(، 
مانع از اثرگذاري رسانه هاي غربي در جهت دهي افكار عمومي تا حد امكان 
شود.  امريكايي ها با تغيير رفتار مقامات ارشد دولت كشورمان بايد به اين نتيجه 
برسند كه دستگاه ديپلماس��ي از » حفظ برجام به هر قيمتي« عبور كرده و 
علاوه بر پيگيري نقض برجام توسط امريكا- اروپا از مسير چهارگانه حل و فصل 
اختلافات مندرج در متن برجام، احقاق حقوق تضييع شده ايران را از مسيرهاي 
پيش بيني شده در حقوق بين الملل نيز پيگيري مي كند.  بنابراين تا مادامي كه 
مقابله با نقض برجام يا خروج امريكا از آن با رفتارهاي نظير رويه سازي حقوقي 

در فضاي بين الملل همراه نشود نمي تواند اثرگذاري باشد. 
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